
Hodnocení sportovních aktivit družstev RC Havířov za rok 2023 
 

Družstvo přípravky 

1. Pololetí 2023 

V družstvu trénovalo průměrně 7 dětí dvakrát týdně. Jedná se o děti mladší 6-ti let, které se 

učí sportovat a seznamují se se sportem ragby. Po prázdninách přešli do vyšší kategorie 4 

hráči.  

 Družstvo trénovali Natalie Parchanská a Ondřej Kubala 

2. Pololetí 2023 

V družstvu trénovalo průměrně 8 dětí opět dvakrát týdně. Družstvo trénuje s míči ragby, 

převažuje forma obecného sportování, na závěr tréninku je vkládáno ragby. 

Toto družstvo trénovali Natalie Parchanská a Ivo Flueder  

 

Družstvo U8 

1. Pololetí 2023 

V družstvu trénovalo průměrně 9 dětí dvakrát týdně. Družstvo během května a června 

odehrálo 6 turnajů. I přesto, že polovina byli noví hráči z loňského náboru nebo kroužku se na 

turnajích družstvo umísťovalo kolem 6. místa ze 7-8 účastníků. Hráčům chyběla větší 

zkušenost, slabší technika a hlavně pak chyby v osobní obraně. Po prázdninách přešli do vyšší 

kategorie 4 hráči.  

Družstvo trénovali Ondřej Kubala. 

2. Pololetí 2023 

V družstvu bylo 12 hráčů s průměrnou 8 dětí, tréninky byly opět dvakrát týdně. Družstvo 

během září a října odehrálo 5 turnajů. V turnajích se družstvo umísťovalo na 3 - 5. místa ze 7-

8 účastníků. Třetinu družstva tvořili mladší hráči s věkem kolem 6 let a dvě třetiny pak starší 

hráči, avšak polovina z nich neměla větší zkušenosti. Družstvu hlavně chybí vyhranost, 

zkušenosti a nevyrovnanost hráčů ve výkonosti a obranných dovednostech. Velkým 

hendikepem je to, že polovina hráčů jsou drobnější postavy.  

Družstvo trénovali Ondřej Kubala a Lukáš Tyburec. 
 

Družstvo U10 

1. Pololetí 2023 

V družstvu trénovalo průměrně 10 ze 13 dětí dvakrát týdně. Družstvo během dubna až června 

odehrálo 8 turnajů s dostatečným počtem hráčů a s převážně starším ročníkem. Družstvo 

končilo na turnajích v první polovině účastníků a několikrát i na pomyslném stupni vítězů. 

Určitá nezkušenost se na hře projevovala v technice a v osobní obraně. Družstvo U10 se 

v červnu zúčastnilo turnaje v zahraničí  - United World Games v Rakousku (Klagenfurt), kde 

obsadilo pěkné 4. místo. Po prázdninách přešli do vyšší kategorie 8 hráči.  

Družstvo trénovali Klára Kokindová, Petr Basel a Radomír Kloda. 

2. Pololetí 2023  

Přechodem 8 hráčů do vyšší kategorie a doplnění pouze 3 hráči nižší kategorie sice družstvo 

U10 je kompletní, ale prakticky bez náhradníků. Sice přibyli 3 nováčci, ale ti sbírají hlavně 

zkušenosti. V družstvu trénovalo průměrně 8 dětí z 11 hráčů, opět dvakrát týdně. Družstvo 

během září a října odehrálo 7 turnajů, kde ve skupině „SOFT“ končili okolo 2. – 3. místa. 

Družstvo bude hrát i příští sezónu prakticky ve stejném složení. Přesto družstvo chybí vůdčí 

osobnost, která by družstvo dovedla vyhecovat. Družstvo musí ještě zapracovat na 

kolektivnějším pojetí hry a velkým nedostatkem je slabší míčová technika a osobní obrana. 

Družstvo stále ještě není takticky vyzrálé.  

Družstvo trénovali Radomír Kloda a Zlata Pernická.  
 

Družstvo U12 

1. Pololetí 2023 

V družstvu trénovalo průměrně 5 hráčů ze 7 opět dvakrát týdně. Družstvo během dubna a 

června odehrálo 2 turnaje, kdy družstvo doplňovali vyspělejší hráči U10. Na ostatních 

turnajích vždy pouze několik hráčů doplnilo družstva jiných klubů. Družstvo nelze úplně 

hodnotit jako celek i díky tomu, že někteří hráči trénovali společně s U14 (což jim jako 

jednotlivcům určitě pomůže) a někteří preferovali společné tréninky s U10 (jednalo se o hráče 

méně zkušené, které bychom mohli ztratit při společném tréninku s vyspělými hráči U14).  

Díky přechodu 8 hráčů z kategorie U10 a přihlášení dalších nových hráčů byl problém 

kategorie U12 pro další sezónu vyřešen.  

Družstvo trénovali Klára Kokindová a Vlastimil Tržický (jako trenér U14) 



2. Pololetí 2023 

V družstvu trénovali průměrně 12 hráčů z 15 hráčů U12 a 3 hráčů U14 opět dvakrát týdně. 

Družstvo během září a října odehrálo 7 turnajů, kde ve skupině „SOFT“ obsazovali místa na 

pomyslných stupních vítězů. Družstvo si zvykalo na větší hřiště a hlavně pak na mlýny, auty a 

úplně jiné postavení a role hráčů v kategorii U12. Je vidět určitý posun hry, ale stále nás brzdí 

nedostatky v technice, obraně a kolektivní hře. 

Družstvo trénovali Klára Kokindová a Petr Basel. 
 

Všechna 3 družstva U8, U10 a U12 se v roce 2013 zúčastnila několika zimních miniturnajů 

v bohumínské hale Bospor, jarního a podzimního turnaj PYRF v Praze, kde svými výkony nezklamala 

a z moravských týmů patřila k těm lepším, a na letního pětidenního soustředění v Setině se zúčastnilo 

22 dětí, 4 trenéři a dva asistenti. 

 
Družstvo U14 

Družstvo hrálo na jaře pod hlavičkou společenství Ostrava/Havířov. Družstvo hrálo spodek tabulky, 

bohužel moc nefunguje spolupráce týmů a naši hráči spíše střídají. Bohužel byl problém s cestováním 

hráčů a jejich doprovodem. Pro tuto kategorii nemáme trenéry jen tzv. mentory bratry Kozibíkovy, 

kteří hráče doprovázeli na tréninky a zápasy. Od podzimu nejsme schopni tuto kategorii naplnit ani ve 

společenství s Ostravou a naši hráči tak nehrají za svou kategorii (2-3 hráči), ale nastupují v kategorii 

U12. 

Družstvo U16 

Družstvo bylo spojeno s SMH Ostrava a hrálo pod hlavičkou SMH Ostrava/RC Havířov. Trenérem za 

Havířov byl Vl. Tržický. V týmu je hodně nových hráčů, kteří se postupně ragby učí. Na kvalitě hry to 

je vidět a tým většinu zápasů výrazně prohrává. Nicméně ani zde nefunguje spolupráce klubů tak, jak 

bych si představoval a to zejména z důvodu nezájmu hráčů Ostravy jezdit na tréninky do Havířova. Od 

podzimu se Vl. Tržický přesunul k U18 a tak ani u této kategorie nemáme trenéra. Hráči pravidelně 

trénují s muži a tak je to pro ně náročnější. 

Družstvo U18 

1. pol. - Družstvo opět spojeno s SMH Ostrava hrající pod hlavičkou U18 Ostrava/RC Havířov. Trenér 

za Havířov Oleg Kubala. Hráči jezdí pravidelně na tréninky do OV. Tým podává vyrovnané 

výkony, ale na kvalitnější soupeře to nestačí a hraje spíše vespod tabulky. Největším 

nedostatkem týmu je malý počet hráčů a tím pádem chybí kvalita a konkurence v týmu. 

2. pol. – Družstvo muselo kvůli nedostatku hráčů vytvořit společenství s RC Bystrc a SMH Ostrava. 

Pro hráče je to velmi přínosné společenství. Vytvořili velmi kvalitní tým a na výsledcích to 

jde vidět. 

Družstvo Muži 

1. pol. – Družstvo hrálo 1. ligu (2. nejvyšší soutěž). Soutěž měla být po sezóně zúžena z 8 na 6 týmů. 

V silách týmu bylo udržení v 1. lize. Příprava proběhla velice dobře a přípravné zápasy 

naznačovali progres. Týmu prospěl příchod posily Bacha a Adama Grabskiho. Bohužel se 

před úvodním kolem zranil D. Walek a tým ho nedokázal nahradit. Na jaře prohráváme ve 

skupině řadu zápasů a vyhráváme jen těsně doma se SMH Ostrava 13:11. Hlavně venkovní 

zápasy s Bystrcí a Vídní prohráváme velmi výrazně a dostáváme více než 80 bodů. 

Rozhodující čtvrtfinále prohráváme po dobrém výkonu na hřišti RC Říčan B a tak 

sestupujeme do 2. ligy! V Zápase o umístění prohráváme doma po hrůzostrašném 2. poločase 

54:56 a končíme na posledním místě. 

2. pol. – Družstvo hraje 4. skupinu soutěže Český pohár. Ve skupině jsme prohráli všechny 3 zápasy a 

ve čtvrtfinále jsme narazili na nejlepší tým skupiny E, RU Donau Vídeň. Po poměrně 

vyrovnaném boji jsme doma prohráli a na venkovní zápas pro nedostatek hráčů ani neodjeli. 

Tým proto sestoupil pro rok 2024 do skupiny E. 

Doporučení: zaměřit se ještě intenzivněji na práci s mládeží, hlavně s kategoriemi U14-U18, kde 

máme obrovské nedostatky. Zapojovat tyto kategorie do tréninku s Muži a tím zvyšovat jejich herní a 

taktické dovednosti. Angažovat do týmu mužů kvalitního trenéra útoku a zlepšit tréninkovou morálku 

v týmu 

Pro členskou schůzi dne 3. 4. 2024 

vypracovali: Radomír Kloda a Patrik Kovács 


